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Referat af ordinær generalforsamling i Norddjurs Golfklub  

Tid: Torsdag den 30. november 2023 kl. 19.30 

Sted: Norddjurs Golfklub, Nordkystvej 10, 8961 Allingåbro  

Antal stemmeberettigede deltagere: 70  

Inge-Lis Mørch (ILM), formand for klubbens bestyrelse, bød velkommen til generalforsamlingen. 
 
ILM bad derefter de fremmødte mindes de medlemmer, som er gået bort siden sidste generalforsamling: 
Jørn Kolind Lassen (84 år), Hans Manthai (54 år) og Ivan Mortensen (81 år).   

 
Dagsorden i henhold til vedtægterne:  
 
1. Valg af dirigent 
På bestyrelsens vegne foreslog ILM Jørgen B. Nielsen (JBN) som dirigent. JBN blev enstemmigt valgt og 
takkede for valget.  
 
Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt og lovligt indkaldt iht. vedtægten og således 
beslutningsdygtig. Dirigenten oplyste, at der holdes pause efter punkt 6 på dagsordenen.  
 
Dirigenten gav herefter ordet til ILM. 
 
2. Bestyrelsens beretning om klubbens virksomhed i det forløbne år 
ILM aflagde bestyrelsens beretning. Den skriftlige beretning kan læses her.  
 
Beretningen blev godkendt uden spørgsmål eller bemærkninger.  
 
3. Fremlæggelse af revideret regnskab til godkendelse  
Ellen Toft (ET) gennemgik regnskabet, som revisionen har forsynet med en blank påtegning. Årsrapporten 
kan læses her.  
 
Årets resultat blev et overskud på 190.000 kr., hvoraf 140.000 kr. stammer fra et ekstraordinært salg af træ.  
 
Årsrapporten for 2022/2023 blev godkendt efter gennemgangen af punkt 4.  
 
4. Fremlæggelse af budget og fastsættelse af kontingenter 
Budget 2023/2024  
ET gennemgik budgettet for 2023/2024. Budgettet kan ses i årsrapporten 2022/2023.  
 
ET nævnte bl.a. at leasingaftalen på en klippemaskine er udløbet i regnskabsåret 2023/24, og på spørgsmål 
fra Per Villadsen svarede ET, at klubben efter leasingaftalens udløb har købt maskinen.  
 
På spørgsmål fra Niels Hansen oplyste ET, at stigningen i baneudgifter fra 2022/23 til 2023/24 skyldes, at 
der i 2022/23 blev brugt gødning, som var købt og bogført året før, men at der i 2023/24 bliver behov for at 
købe gødning.  
 
Kontingent: 
Bestyrelsen foreslog, at årskontingentet for seniormedlemmer pr. 1. januar stiger med 100 kr. til 6.600 kr. 
  
Lars Winther spurgte om sidste års kontingentstigning for vintermedlemskab fik en negativ effekt på 
antallet af vintermedlemskaber. ET oplyste, at der dags dato er 36 vintermedlemmer mod 40 i 2022. 
 
Budgettet og kontingentstigning blev herefter godkendt.  

https://norddjursgolf.dk/wp-content/uploads/2023/12/Bestyrelsens-skriftlige-beretning-2023.pdf
https://norddjursgolf.dk/wp-content/uploads/2023/11/Aarsrapport-2022-2023.pdf
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5. Forslag fra bestyrelsen 
Dirigenten gjorde opmærksom på, at forslag, der godkendes under punkt 5, vil træde i kraft straks.  
 
Bestyrelsen havde stillet forslag om to ændringer i § 8:  
 
1)  Sætningen: ”Ordinær generalforsamling afholdes i Norddjurs Kommune hvert år den sidste torsdag i 

november” foreslås ændret til:  
 

”Ordinær generalforsamling afholdes i Norddjurs Kommune hvert år i den sidste hele uge i november”, 
idet ordet ”hele” blev tilføjet efter forespørgsel fra Per Villadsen om, hvad der forstås med ”den sidste 
uge.  
 
Dirigenten foreslog afstemning ved håndsoprækning, hvilket generalforsamlingen godkendte.  
 
Forslaget godkendt med en stemme imod.  

 
2)   I afsnittet:  

”Alle aktive medlemmer, som ikke er i kontingentrestance, og som ifølge af dansk lov er personligt 
myndige, har stemmeret med hver én stemme” foreslås ændret til: 

 
”Alle fuldtidsmedlemmer, som ikke er i kontingentrestance, og som ifølge af dansk lov er personligt 
myndige, har stemmeret med hver én stemme.”  

 
Bestyrelsen begrundede forslaget med, at ”aktive medlemmer” defineres forskelligt i forskellige 
sammenhænge.  

 
Lars Winter anførte, at ændringen vil betyde, at fleksmedlemmer ikke har stemmeret.  

   
Bestyrelsen bekræftede dette og henviste til, at ved fastholdelse af ”aktive medlemmer” vil 
fleksmedlemmer også kunne opstille til bestyrelsen, jf. § 12 i klubbens vedtægt.   

 
Jannet F. Hansen støttede bestyrelsens forslag.  

 
Afstemning blev foretaget ved håndsoprækning og forslaget blev vedtaget med 1 stemme imod.  

 
Bestyrelsen havde tillige stillet forslag om ændring af § 12: 

  
Nuværende afsnit: 
”Bestyrelsen består af 7 medlemmer, som vælges for 3 år ad gangen. Hvert år afgår 2 henholdsvis 2 og 
3 medlemmer, første gang ved lodtrækning, derefter anciennitet. Genvalg kan finde sted.”  
 
Foreslås ændret til:  
”Bestyrelsen består af 5, 6 eller 7 medlemmer, som vælges for 3 år ad gangen. Hvert år afgår 
henholdsvis (1, 2 og 2 medlemmer), (2, 2 og 2 medlemmer) eller (3, 2, og 2 medlemmer). Opfylder 
ingen af medlemmerne anciennitetskravet, eller opfylder flere medlemmer, end der skal på valg, 
anciennitetskravet, foretages lodtrækning. Genvalg kan finde sted.” 
 
Vedtages forslaget vil følgende afsnit blive tilføjet til § 12: 
 
”Består bestyrelsen af færre end 5 medlemmer, skal der afholdes ekstraordinær generalforsamling 
med valg af det nødvendige antal bestyrelsesmedlemmer.” 
 
Bestyrelsen begrundede forslaget med, at der er meget få, der opstiller til bestyrelsen, og såfremt 
bestyrelsen med paragraffens nuværende ordlyd ikke består af 7 medlemmer, kan klubben ikke drives 
lovligt. Der er derfor ønske om, at bestyrelsen om nødvendigt kan bestå af 5-7 medlemmer.  



 
 
 
 
 

3 
 

 
Per Villadsen spurgte, om bestyrelsen så kunne vælge ikke at lade en suppleant indtræde i bestyrelsen. 
Jannet F. Hansen anførte hertil, at det ikke er bestyrelsen, men generalforsamlingen, der 
sammensætter bestyrelsen.  
 
Jens Peder Andersen fandt det uhensigtsmæssigt, at bestyrelsen kunne bestå af 6 medlemmer, idet 
det ville give bestyrelsesformanden en større beslutningskompetence, end hvis der er et ulige antal 
medlemmer i bestyrelsen. 
 
Bestyrelsen svarede hertil, at hvis bestyrelsen ikke må bestå af 6 medlemmer, vil det betyde, at 
såfremt ét af bestyrelsens 7 medlemmer udtræder, ville et medlem mere skulle udtræde, således at 
bestyrelsen kommer ned på 5 medlemmer. Det blev tilføjet, at der på hver ordinær generalforsamling 
kan vælges det antal medlemmer, der skal til, for igen at få en bestyrelse bestående af 7 medlemmer. 
Det forudsætter blot, at det tilstrækkelige antal kandidater opstiller.  
 
Dirigenten foreslog afstemning ved håndsoprækning, hvilket generalforsamlingen godkendte. 
 
Forslaget blev vedtaget med 6 stemmer imod og en ”blank” stemme.  

 
6. Forslag fra medlemmer 
Dirigenten gjorde opmærksom på, at forslag, der vedtages under punkt 6, vil træde i kraft straks og således 
være gældende, når punkt 7 ”Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter” skal behandles.  
 
Der var indkommet to forslag fra Rita Kirkegaard: 
 
1)  Ændring af § 8: 
 
 I nedenstående afsnit foreslås sidste sætning ”hvem der vil kandidere til ledige bestyrelsespladser og 

suppleantpladser” slettet:  
 

 ”Indkaldelse sker ved e-mail, opslag i klubhuset og på klubbens hjemmeside med mindst 14 dages 
varsel med angivelse af dagsorden, forslag fra bestyrelsen, indkomne forslag fra medlemmerne,  
hvem der er på valg, og hvem der vil kandidere til ledige bestyrelsespladser og suppleantpladser”  
 
Afsnittet kommer derefter til at lyde således:  

 
 ”Indkaldelse sker ved e-mail, opslag i klubhuset og på klubbens hjemmeside med mindst 14 dages 

varsel med angivelse af dagsorden, forslag fra bestyrelsen, indkomne forslag fra medlemmerne, og 
hvem der er på valg.”  
 
Endvidere foreslås afsnittet: 

 
 ”Forslag, herunder navne på kandidater, som ønskes behandlet på den ordinære generalforsamling, 

skal være indsendt til sekretariatet senest den 1. november” ændret til: 

 ”Forslag, som ønskes behandlet på den ordinære generalforsamling, skal være indsendt til 
sekretariatet senest den 1. november. Forslag til kandidater til ledige bestyrelsesposter og 
suppleantpladserne kan fremsættes på generalforsamlingen eller sendes til sekretariatet senest den 1. 
november med henblik på offentliggørelse i indkaldelsen til generalforsamlingen.” 

 Rita Kirkegaard begrundede sit forslag med, at medlemmerne ligesom tidligere skulle have mulighed 
for at opstille som kandidat til bestyrelsen og/eller som suppleant på generalforsamlingen, da det for 
nogle kan være en hindring, at man næsten en måned inden generalforsamlingen skal indsende sit 
kandidatur. Rita Kirkegaard understregede, at det med det fremsatte forslag vil være muligt for 
kandidater selv at beslutte, om de vil melde deres kandidatur på generalforsamlingen eller skriftligt 
senest den 1. november. 



 
 
 
 
 

4 
 

 
 Dirigenten foreslog afstemning ved håndsoprækning, hvilket generalforsamlingen godkendte.  
 
 Forslaget blev vedtaget med 5 stemmer imod og ingen ”blanke” stemmer.  
 
2)  Ændring af § 12  
 I § 12 foreslås nedenstående afsnit tilføjet efter teksten ”Genvalg kan finde sted”: 
 
 ”Bestyrelsesmedlemmer, som uden afbrydelse har været medlem af bestyrelsen i tre valgperioder, kan 

dog ikke genvælges og kan først opstille til en bestyrelsesplads eller en suppleantplads på det følgende 
års ordinære generalforsamling.” 

 
 Rita Kirkegaard roste bestyrelsen for det arbejde, den udfører, og begrundede derefter sig forslag 

med, at en bestyrelse, hvor flere medlemmer sidder i en lang årrække, kan være godt, men det kan 
også blive sådan, at man fortsætter med at gøre, som man ”plejer”.  

 
 Alver Roland frarådede generalforsamlingen til at stemme ja til forslaget.  
  
 Dirigenten foreslog skriftlig afstemning om forslaget, hvilket generalforsamlingen godkendte.  
 
 Efter pausen blev resultatet opgjort, og det blev nævnt, at stemmeoptællerene var Ole Junker, 

Merethe Bering, Lars Winther og René Bang Rasmussen.  
 
 21 stemte for forslaget, 43 imod og 6 stemte blankt. Forslaget blev således forkastet.   
 
Den ændrede vedtægt kan læses her. 
 
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter  
Valg af bestyrelsesmedlemmer  
 
Tre af bestyrelsens medlemmer var på ordinært valg og havde alle meddelt, at de var villige til at modtage 
genvalg: 
 

Inge-Lis Mørch  
Annie Pihl  
Ivan V. Jensen  
 

Derudover udtrådte Peter Mosdal af bestyrelsen. Der skulle således vælges 4 medlemmer til bestyrelsen.  
 
Carsten Sommergreen havde meddelt sit kandidatur til bestyrelsen.  
 
Med henvisning til det tidligere godkendte forslag om, at man kan melde sit kandidatur på 
generalforsamlingen, spurgte dirigenten, om der var flere kandidater. Det var ikke tilfældet, og dirigenten 
konstaterede derfor, at der kunne afholdes fredsvalg. 
 
Carsten B. Støttrup ønskede at høre årsagen til, at Inge-Lis genopstillede, eftersom hun på et 
bestyrelsesmøde havde sagt, at hun ikke ønskede at fortsætte i bestyrelsen i tre år mere.  

Dirigenten henviste spørgsmålet til behandling under punktet Eventuelt og konstaterede, at Carsten 
Sommergreen var nyvalgt til bestyrelsen, mens Inge-Lis Mørch, Annie Pihl og Ivan V. Jensen var genvalgt. 

Valg af suppleanter  
Søren Rosenkilde stillede op til suppleant og blev valgt som eneste kandidat.  

 
 

https://norddjursgolf.dk/klubhus/vedtaegt-for-norddjurs-golfklub/
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8. Valg af revisor 
Grant Thornton v/Michael Møller, Randers, blev foreslået og genvalgt som revisor. 
 
9. Eventuelt 
Ny klubpolo: ILM oplyste, at der er indhentet tilbud på nye mørkeblå poloer fra Abacus. 
Generalforsamlingen udtrykte tilfredshed hermed. Nærmere information følger.  
 
Klubhusets tilbud i december: ILM mindede om, at klubben på udvalgte dage sælger gløgg og æbleskiver, og 
at klubbens medlemmer i december måned kan købe julefrokost for venner og familie i klubhuset. For 
nærmere information henviste ILM til klubbens hjemmeside. Endvidere vil der komme ekstraordinære 
tilbud fra træneren og shoppen i december måned. 
 
Årets medlem: På vegne af et udvalg bestående af repræsentanter for bestyrelsen, udvalgene og klubberne 
i klubben, kårede ILM Ole Junker som årets medlem.  ILM holdt en kort tale for OJ og overrakte ham en 
vingave.  
 
ILM takkede Peter Mosdal for mange års indsats i bestyrelsen og overrakte ham en gave. 
Peter Mosdal takkede for gaven og fortsatte: ”Jeg blev så sent som sidst år valgt til bestyrelsen. Jeg har 
gennem 14 år gjort en dyd ud af at leve op til det mandat, generalforsamlingen har givet mig, men der er 
opstået en situation, der ikke længere gør det muligt at gøre dette som en del af bestyrelsen. Det er derfor 
ikke med min gode vilje, at jeg trækker mig fra bestyrelsen.”  Til slut takkede Peter for den tillid 
generalforsamlingen har vist ham gennem årerne. 
 
ILM takkede Ruben Leonhart for hans indsats som webmaster og overrakte ham en vingave. Rollen som 
webmaster overtages pr. 1. december 2023 af Morten Palsgaard. 
 
ILM takkede sluttelig Jørgen B. Nielsen for hans indsats som dirigent og overrakte ham en vingave.  
 
Lars Winther mente, at Carsten B. Støttrup burde have et svar på det spørgsmål, han havde rejst om Inge-
Lis Mørchs kandidatur, og som dirigenten havde henvist til punktet Eventuelt.  
 
Inge-Lis svarede, at man kan have et standpunkt, indtil man tager et andet, og at der er sket meget det 
sidste år, som har gjort, at hun ønskede at genopstille og tilføjede, at hun ikke ønsker at fortsætte som 
formand for klubben. Inge-Lis sluttede af med at sige, at selv om hun er valgt for en treårig periode, har hun 
ligesom andre mulighed for at forlade posten inden periodens udløb. 
 
Da der ikke var yderligere emner takkede dirigenten deltagerne for et godt møde og erklærede 
generalforsamlingen for hævet. 
 
 
Referent: Wilma Thorup 
 
Referat godkendt:  
 
 
Dato:  
 
 
    
___________________________ 
Jørgen B. Nielsen, dirigent    


